

၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ ဘဏ္ဍာတော်ဥပဒေ။

[၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ တော်လှန်ရေးကောင်စီဥပဒေ အမှတ် ၃၂။]

ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ တော်လှန်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ သည်၊ အောက်ပါ ဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

၁။ အမည်နှင့် စတင် အာဏာတည်သည့်နေ့ရက်။ ။(၁) ဤဥပဒေ ကို ၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ ဘဏ္ဍာတော်ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

(၂) ဤဥပဒေသည်၊ ၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့ တွင်စတင်အာဏာတည်ရမည်။

၂။ အမြတ်တော်ခွန်နှင့် နောက်ထပ်အခွန်တော် စည်းကြပ်သည့် နှုန်း များ။ ။(၁) ပုဒ်မခွဲ (၃) နှင့် (၄) ပါပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့် မဆန့်ကျင်စေဘဲ၊ ၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့မှအစပြုသည့် ဘဏ္ဍာတော်နှစ်အတွက် အောက်ပါအတိုင်း အခွန်တော်စည်းကြပ်ရမည်။

(က) ဤဥပဒေ၏ ပဌမ ဇယား၊ အပိုင်း ၁ တွင် သီးခြားဖော်ပြ ထားသည့်နှုန်းများအတိုင်း အမြတ်တော်ခွန်နှင့်

(ခ) မြန်မာနိုင်ငံ အမြတ်တော်ခွန်အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၅ ပါ ကိစ္စများ အလို့ငှါ၊ ဤဥပဒေ၏ ပဌမဇယား၊ အပိုင်း ၂ တွင်သီးခြား ဖော်ပြထားသည့်နှုန်းများအတိုင်းနောက်ထပ်အခွန်တော်။

(၂) ၁၉၆၃ ခုနှစ်၊စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ကုန်ဆုံးသည့်ဘဏ္ဍာ တော်နှစ်အတွက် အခွန်တော်စည်းကြပ်ခြင်း၊ သို့တည်းမဟုတ် ပြန်ပေးခြင်းပြုလုပ်ရာ၌ စည်းကြပ်ခံရသူ၏ စုစုပေါင်းဝင်ငွေတွင်၊ အလုပ်လုပ်၍ရသည့်ဝင်ငွေပါဝင်လျှင်၊ ထိုဝင် ငွေ၏ ငါးပုံ တပုံနှင့် ညီမျှသောငွေကို၊ ထိုသူ၏ စုစုပေါင်းဝင်ငွေမှ မြန်မာနိုင်ငံ အမြတ် တော်ခွန် အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၅-က (၁) ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ နုတ်ရမည်။ သို့ရာတွင် ထိုသူ့နုတ်သောကျပ်ငွေမှာ၊ မည်သည့်အချက်တွင်မျှကျပ်ငွေလေးထောင်ထက် မပိုစေရ။ ထို့ပြင် စည်းကြပ်ခံရသူမှာ၊ ကုန်ဖက်စပ်လုပ်ငန်းတွင်ပါဝင်သူဖြစ်လျှင်၊ ထို ကုန်ဖက်စပ် လုပ်ငန်းအပေါ်တွင် အခွန်တော်စည်းကြပ်ရာ၌ အလုပ်လုပ်၍ရသည့် ဝင်ငွေအတွက်ခွင့်ပြုသမျှငွေကို၊ အဆိုပါနုတ်ရမည့်ငွေထဲမှ လျော့ရမည်။ ထိုခွင့်ပြုသည့် ငွေမှာလည်း၊ ကုန်ဖက်စပ်လုပ်ငန်း၏ အမြတ်ငွေများတွင် ထိုသူ၏ အမြတ်ဝေစုနှင့် သက်ဆိုင်သမျှသောငွေသာဖြစ်ရမည်။

(၃) ၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့မှ အစပြုသည့်ဘဏ္ဍာ တော်နှစ်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ အမြတ်တော်ခွန် အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၈၊ ပုဒ်မခွဲ (၂)။

သို့တည်းမဟုတ် ပုဒ်မ ၂ (၂-ခ) အရ “ လစာငွေများ ” ခေါင်းစဉ် အောက်တွင်၊ စည်းကြပ်နိုင်သည့် အလုပ်လုပ်၍ရသောဝင်ငွေမှ အမြတ်တော်ခွန်နုတ်ရန်အလို့ငှါ၊ နုတ်ရမည့် အမြတ်တော်ခွန် (နောက်ထပ်အခွန်တော်မပါ) ကို တွက်သောအခါ၊ ဤခေါင်းစဉ် အောက်ရှိစည်းကြပ်ခံရသူ၏ ခန့်မှန်းခြေစုစုပေါင်းဝင်ငွေမှ ထိုအလုပ်လုပ်ရသောဝင်ငွေ၏ ငါးပုံတပုံနှင့်ညီမျှသောငွေကို လျော့ရမည်။ သို့ရာတွင် ထိုသို့လျော့သောငွေမှာမည်သည့်အခါတွင်မျှ ကျပ်ငွေလေးထောင်ထက်မပိုစေရ။

(၄) ၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့မှအစပြုသည့် ဘဏ္ဍာတော်နှစ်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ အမြတ်တော်ခွန် အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၀၊ ပုဒ်မ ၂ (၂) အရ “ လစာငွေများ ” ခေါင်းစဉ်အောက်တွင် စည်းကြပ်နိုင်သည့်ဝင်ငွေမှ အမြတ်တော်ခွန် နုတ်ရန်အလို့ငှါ၊ နုတ်ရမည့် အမြတ်တော်ခွန် (နောက်ထပ် အခွန်တော်မပါ) ကို တွက်သောအခါ၊ ဤခေါင်းစဉ်အောက်ရှိ စည်းကြပ်ခံရသူ၏ခန့်မှန်းခြေစုစုပေါင်းဝင်ငွေမှ မြန်မာနိုင်ငံ အမြတ်တော်ခွန်အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၅-က (၂) အရ၊ မယားနှင့်သားသမီးများအတွက် ခွင့်ပြုသည့်ငွေကို လျော့ရမည်။

(၅) ဤပုဒ်မပါ ကိစ္စများအတွက်၎င်း၊ ဤပုဒ်မအရစည်းကြပ်သည့် အခွန်တော်နှုန်းများအတွက်၎င်း “ စုစုပေါင်းဝင်ငွေ ” ဆိုသည့်စကားရပ်မှာ၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမြတ်တော်ခွန်အက်ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ၊ အမြတ်တော်ခွန်၊ သို့တည်းမဟုတ် နောက်ထပ်အခွန်တော်ဆိုင်သင့်ရာရာ ကိစ္စများအတွက်သတ်မှတ်သည့်အတိုင်း စုစုပေါင်းဝင်ငွေကိုဆိုလိုသည်။ ထို့ပြင် “ အလုပ်လုပ်၍ရသည့်ဝင်ငွေ ” ဆိုသည့်စကားရပ်မှာ၊ ထိုအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၊ အပိုဒ် (၆-က) တွင်၊ ထိုစကားရပ်ကို အဓိပ္ပာယ်ဖော်ပြထားသည့်အတိုင်းပင်ဖြစ်သည်။

၃။ ရောင်းဝယ်လုပ်ကိုင်မှု အမြတ်အစွန်းခွန်။ (၁) ၁၉၆၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ကုန်ဆုံးသည့် ဘဏ္ဍာတော်နှစ်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ အမြတ်တော်ခွန် အက်ဥပဒေ အရ၊ အခွန်တော်စည်းကြပ်ခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သော မည်သည့် အထက်နှစ်အတွက်မဆို၊ ၁၉၄၀ ခုနှစ်၊ ရောင်းဝယ်လုပ်ကိုင်မှု အမြတ်အစွန်းခွန် အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၂၊ အပိုဒ် (၁)၊ အပိုဒ်ခွဲ (စ) အရ သတ်မှတ်ရန် အခွန်တော်ကင်းလွတ်ခွင့်ပြုသည့်ငွေသည် တျပ်ငွေတသိန်းဖြစ်ရမည်။

(၂) ၁၉၆၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၃၀ ရက်နေ့တွင်ကုန်ဆုံးသည့်ဘဏ္ဍာတော်နှစ်အတွက်၊ မြန်မာနိုင်ငံအမြတ်တော်ခွန်အက်ဥပဒေအရ၊ အခွန်စည်းကြပ်ခြင်းနှင့်သက်ဆိုင်သောမည်သည့် အထက်နှစ်အတွက်မဆို၊ ၁၉၄၀ ခုနှစ်၊ ရောင်းဝယ်လုပ်ကိုင်မှု အမြတ်အစွန်းခွန်အက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၄ အရ စည်းကြပ်သောအခွန်တော်သည်၊ စည်းကြပ်ထိုက်သည့် အမြတ်အစွန်း၏ ဆယ်ခြောက်နှင့်သုံးပိုင်းနှစ်ပိုင်းရာခိုင်းနှုန်းနှင့်ညီမျှရမည်။

၄။ စာပို့တိုက်နှုန်းများသတ်မှတ်ခြင်း။ ၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁ ရက်နေ့မှစသော ဘဏ္ဍာတော်နှစ်အတွက်၊ ဤဥပဒေ၏ ဒုတိယဇယားကို မြန်မာနိုင်ငံ စာပို့တိုက်အက်ဥပဒေတွင်၊ ထိုအက်ဥပဒေ၏ ပဌမဇယားအဖြစ်ထည့်သွင်းရမည်။

ပဌမဇယား။

၁၉၆၂-၆၃ ခု၊ ဘဏ္ဍာတော်နှစ်အတွက်၊ အမြတ်တော်ခွန်နှင့် နောက်ထပ်အခွန်တော်နှုန်းများ ဇယား။

[ပုဒ်မ ၂ ကိုကြည့်။]

အပိုင်း ၁။

အမြတ်တော်ခွန်နှုန်းများ။

က။ ။ သီးခြားပုဂ္ဂိုလ်၊ ပစ္စည်းမခွဲဝေရသေးသည့် ဟိန္ဒူလူမျိုး အိမ်ထောင်သားစု မှတ်ပုံမတင်သည့် ကုန်ဖက်စပ်လုပ်ငန်းအသီးသီးနှင့် ဤအပိုင်းပါ အပိုင်း ခ၊ သို့တည်း မဟုတ် အပိုင်း ဂ နှင့်မသက်ဆိုင်သော အခြားအသင်းအဖွဲ့ဖြစ်လျှင်—

၁။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် ပဌမကျပ်ငွေ		
၁,၅၀၀ ပေါ်တွင်	...	မရှိ။
၂။ စုစုပေါင်းဝင်ငွေအနက် နောက်ကျပ်ငွေ		
၃,၅၁၀ ပေါ်တွင်	...	၇ ရာခိုင်နှုန်း။
၃။ စုစုပေါင်းဝင်ငွေ အနက် နောက်ကျပ်ငွေ		
၅,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	၁၃ ရာခိုင်နှုန်း။
၄။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် နောက်ကျပ်ငွေ		
၅,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	၂၂ ရာခိုင်နှုန်း။
၅။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် ကျန်ကျပ်ငွေ		
ပေါ်တွင်	၃၂ ရာခိုင်နှုန်း။

သို့ရာတွင်—

- (၁) အလုပ်လုပ်၍ရသည့် ဝင်ငွေအတွက်နှင့် မယားနှင့် သားသမီးများ အတွက်ခွင့်ပြုသမျှငွေကို မနုတ်မီ၊ ကျပ်ငွေ ၄,၂၀၀ ထက်မပိုသော စုစုပေါင်းဝင်ငွေပေါ်တွင် အမြတ်တော်ခွန်မပေးဆောင်ရ။
- (၂) ပေးဆောင်ရမည့် အမြတ်တော်ခွန်မှာ (အလုပ်လုပ်၍ ရသည့်ဝင်ငွေ အတွက်နှင့်မယားနှင့် သားသမီးများအတွက် အဆိုပါခွင့်ပြုငွေကို မနုတ်မီ) စုစုပေါင်းဝင်ငွေက ကျပ်ငွေ ၄,၂၀၀ ထက်ပိုသမျှသော ငွေ၏ထက်ဝက်ထက်မည်သည့်အချက်တွင်မျှ မပိုစေရ။
- (၃) အလုပ်လုပ်၍ရသည့် ဝင်ငွေအတွက်နှင့် မယားနှင့် သားသမီးများ အတွက် ခွင့်ပြုသမျှငွေနှုတ်ပြီးဖြစ်သည့် စုစုပေါင်း ဝင်ငွေပေါ်တွင် ပေးဆောင်ရမည့် အမြတ်တော်ခွန်မှာ၊ အောက်ပါငွေနှစ်ရပ်အနက် နည်းရာငွေထက်မပိုစေရ။
- (က) ယင်းသို့ လျော့ပေါ့ထားသည့် စုစုပေါင်းဝင်ငွေနှင့် မလျော့ပေါ့ ရသေးသည့် စုစုပေါင်းဝင်ငွေနှစ်ရပ်၏ အချိုးအစား အတိုင်း (အလုပ်လုပ်၍ရသည့် ဝင်ငွေအတွက်နှင့် မယားနှင့်သားသမီး

များအတွက် ခွင့်ပြုသမျှငွေကို မနုတ်မီ) စုစုပေါင်းဝင်ငွေကျပ် ၄,၂၀၀ ထက်ပိုသမျှသော ငွေ၏ ထက်ဝက်နှင့် အချိုးအစား တူသည့်ငွေပေါင်း၊ သို့တည်းမဟုတ်

(ခ) ယင်းသို့ လျော့ပေါ့ထားသည့် ဝင်ငွေပေါ်တွင်၊ ဤဇယား၌ သီးခြားဖော်ပြထားသည့် နှုန်းများအတိုင်း ပေးဆောင်ရမည့် အမြတ်တော်ခွန်ငွေ။

ခ။ ။ ကုမ္ပဏီ အသီးသီးဖြစ်လျှင် ၎င်းမြန်မာနိုင်ငံအမြတ်တော်ခွန်အက်ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအရ၊ အများဆုံးနှုန်းဖြင့် အမြတ်တော်ခွန် ကောက်ခံရမည် ဖြစ်လျှင် ၎င်း—

စုစုပေါင်းဝင်ငွေအားလုံးပေါ်တွင်	...	၃၂ ရာခိုင်နှုန်း။
၀။ ။ မှတ်ပုံတင်ထားသည့် ကုန်ဖက်စပ်လုပ်ငန်းအသီးသီးဖြစ်လျှင်—		
၁။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် ပဌမ ကျပ်ငွေ	...	မရှိ။
၃၀,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	မရှိ။
၂။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် နောက်ကျပ်ငွေ	...	၅ ရာခိုင်နှုန်း။
၃၀,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	၅ ရာခိုင်နှုန်း။
၃။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် နောက်ကျပ်ငွေ	...	၇ ရာခိုင်နှုန်း။
၇၀,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	၇ ရာခိုင်နှုန်း။
၄။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် ကျန်ကျပ်ငွေ	...	၁၀ ရာခိုင်နှုန်း။
ပေါ်တွင်	...	၁၀ ရာခိုင်နှုန်း။

အပိုင်း ၂။

နောက်ထပ် အခွန်တော်နှုန်းများ။

က။ ။ သီးခြားပုဂ္ဂိုလ်၊ ပစ္စည်းမခွဲဝေရသေးသည့် ဟိန္ဒူလူမျိုး အိမ်ထောင် သားစု၊ မှတ်ပုံမတင်သည့် ကုန်ဖက်စပ် လုပ်ငန်းအသီးသီးနှင့် ဤအပိုင်းပါ အပိုဒ် ၁၊ သို့တည်းမဟုတ် အပိုဒ် ၈ နှင့် မသက်ဆိုင်သော အခြားအသင်းအဖွဲ့ဖြစ်လျှင်—

၁။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် ပဌမ ကျပ်ငွေ	...	မရှိ။
၂၅,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	မရှိ။
၂။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် နောက်ကျပ်ငွေ	...	၁၈ ရာခိုင်နှုန်း။
၂၀,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	၁၈ ရာခိုင်နှုန်း။
၃။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် နောက်ကျပ်ငွေ	...	၃၁ ရာခိုင်နှုန်း။
၂၅,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	၃၁ ရာခိုင်နှုန်း။
၄။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် နောက်ကျပ်ငွေ	...	၃၈ ရာခိုင်နှုန်း။
၂၅,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	၃၈ ရာခိုင်နှုန်း။
၅။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် နောက်ကျပ်ငွေ	...	၄၁ ရာခိုင်နှုန်း။
၃၀,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	၄၁ ရာခိုင်နှုန်း။
၆။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် နောက်ကျပ်ငွေ	...	၅၀ ရာခိုင်နှုန်း။
၇၅,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	၅၀ ရာခိုင်နှုန်း။
၇။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေအနက် နောက်ကျပ်ငွေ	...	၅၆ ရာခိုင်နှုန်း။
၁,၀၀,၀၀၀ ပေါ်တွင်	...	၅၆ ရာခိုင်နှုန်း။
၈။ စုစုပေါင်း ဝင်ငွေ အနက် ကျန်ကျပ်ငွေ	...	၆၆ ရာခိုင်နှုန်း။
ပေါ်တွင်	...	၆၆ ရာခိုင်နှုန်း။

ခ။ ။သမဝါယမအသင်းများအက်ဥပဒေအရမှတ်ပုံတင်သွင်းထားလျက်ရှိသော သမဝါယမအသင်းဖြစ်လျှင်—

- ၁။ စုံစုပေါင်း ဝင်ငွေ အနက် ပဌမကျပ်ငွေ ၂၅,၀၀၀ ပေါ်တွင် ... မရှိ။
- ၂။ စုံစုပေါင်း ဝင်ငွေ အနက် ကျန်ကျပ်ငွေ ပေါ်တွင် ... ၁၃ ရာခိုင်နှုန်း။

ဂ။ ။ကုမ္ပဏီအသီးသီးဖြစ်လျှင်—
စုံစုပေါင်း ဝင်ငွေအားလုံးပေါ်တွင် ... ၁၈ ရာခိုင်နှုန်း။

ခုတိယဇယား။

မြန်မာနိုင်ငံစာပို့တိုက်အက်ဥပဒေတွင် ထည့်သွင်းရမည့်ဇယား။

[ပုဒ်မ ၄ ကိုကြည့်။]

ချောစာများ။

၌ အောင်စထက်မပိုလျှင်	မြား
နောက်ထပ် ၌ အောင်စ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်း၏အစိတ်အပိုင်း	၁၅
			၇

စာပို့ကိစ္စများ။

တစောင်လျှင်	၅
ပြန်စာအတွက်ပါ	၁၀

စာအုပ်၊ ပုံစံနှင့်နမူနာအထုပ်များ။

ပဌမ ၂ အောင်စ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်း၏အစိတ်အပိုင်း	၅
၂ အောင်စထက်ပိုသည့်နောက်ထပ် ၁ အောင်စ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်း၏ အစိတ်အပိုင်း	၃

မှတ်ပုံတင်ပြီးသတင်းစာများ။

၄ အောင်စထက်မပိုလျှင်	၂
၄ အောင်စထက်ပို၍ ၈ အောင်စထက်မပိုလျှင်	၃
၈ အောင်စထက်ပိုသည့် အလေးချိန် ၈ အောင်စတိုင်း၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်း၏အစိတ်အပိုင်း	၃

အထုပ်တခုတည်းတွင်ပါရှိသည့် တနေ့တည်းထုတ်မှတ်ပုံတင်ပြီး သတင်းစာ တစောင်ထက်ပိုလျှင်—

၄ အောင်စထက်မပိုလျှင်	၃
နောက်ထပ် ၂ အောင်စ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်း၏အစိတ်အပိုင်း	၁

သို့ရာတွင် ဟိုအထုပ်များကို လိပ်စာပါသူ၏ နေအိမ်သို့ မပို့ရ။ အသိ အမှတ်ပြုထားသည့် ကိုယ်စားလှယ်အား စာပို့တိုက်၌ပေးအပ်ရမည်။

ပါဆယ်ထုပ်များ။

မြား။

၂၉	ပေါင်ထက်မပိုလျှင်	၅၀
၂၂	ပေါင်အထိ၊ နောက်ထပ် အလေးချိန် ၁ ပေါင်၊ သို့တည်းမဟုတ်	၅၀
	၎င်း၏အစိတ်အပိုင်း	
<u>နိုင်ငံတွင်းစာပို့ကမ်းများ၊ ချောစာများနှင့် ငွေလွှဲ လက်မှတ်များအတွက်</u>					
<u>နောက်ထပ်လေကြောင်းချောပို့ခများ။</u>					
	စာပို့ကမ်း	၅
	ချောစာအတွက် နှင့် အောင်စ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်း၏ အစိတ်အပိုင်း	၅
	နောက်ထပ် နှင့် အောင်စ၊ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်း၏ အစိတ်အပိုင်း	၅
	ငွေလွှဲလက်မှတ်တစ်စောင်လျှင်	၅